



ILIAS open source e-Learning e.V.

Geschäftsstelle

//

Wilhelmstr. 56–58

D-50733 Köln

//

E-Mail: verein@ilias.de

Web: www.ilias.de

Fax: +49 221 59 55 60 25

Status Accessibility / Barrierefreiheit – Update

The SIG Accessibility is happy to announce that the ILIAS Community has been able to achieve significant improvements in accessibility in ILIAS 7. This progress is confirmed by WebKeyIT [1], a WCAG auditor working closely with the University of Bern and Hochschule Luzern, by stating that on several tested pages of the LMS „*minimal compliance issues were identified, indicating progress towards, and a commitment to the eventual compliance of the LMS with WCAG 2.1*“. See attached the attached Progress Statement for more details.

Please be aware, that due to its size and complexity we are still looking at rather large workload until we will have a complete installation ready to successfully pass a BITV audit. Our next steps will be a review of several important parts of ILIAS 7 by Materna [2] in November 2021 and an early review of the beta version of ILIAS 8 by Materna around February '22. Next to that, we will continue our cooperation with WebKeyIT.

(Deutsche Version)

Die SIG Barrierefreiheit freut sich, mitteilen zu können, dass es der ILIAS-Community gelungen ist, in der ILIAS-Version 7 erhebliche Verbesserungen der Barrierefreiheit zu erzielen. Dieser Fortschritt wird von WebKeyIT [1], einem WCAG-Auditor, der eng mit der Universität Bern und der Hochschule Luzern zusammenarbeitet, bestätigt. Im beigelegten „Progress Statement“ (siehe Anhang), erklärt WebKeyIT: „*minimal compliance issues were identified, indicating progress towards, and a commitment to the eventual compliance of the LMS with WCAG 2.1*“ ("minimale Konformitätsprobleme wurden identifiziert, was auf Fortschritte und eine Verpflichtung zur endgültigen Konformität des LMS mit WCAG 2.1 hinweist").

Bitte beachten Sie, dass wir aufgrund des Umfangs und der Komplexität des LMS ILIAS noch einiges an Arbeit vor uns haben, bis eine komplette ILIAS-Installation einen BITV-Test bestehen kann. Unsere nächsten Schritte werden eine Überprüfung einiger wichtiger Bereiche von ILIAS 7 von Materna [2] im November 2021 und eine frühe Überprüfung der Beta-Version von ILIAS 8 von Materna im Februar 2022 sein. Darüber hinaus werden wir unsere Zusammenarbeit mit WebKeyIT fortsetzen.

Kristina Auerswald (ILIAS UI/UX/A11y Expertin)
und Timon Amstutz (Leiter der ILIAS SIG Barrierefreiheit)

[1] <https://www.webkeyit.com>

[2] <https://www.materna.de>